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“A RÒTOVA 
I A LES CORTS VALENCIANES”sumem

desdelabase

El jutjat sentencia que el govern de Ròtova 
vulnerà els drets fonamentals en prohibir la 
gravació dels plens
“Els drets fonamentals de les persones no poden 
anul·lar-se per la majoria d’un ple”.
La sentència reconeix la vulneració del dret fonamental 
de comunicar i rebre informació contemplat a l’article 
20 de la Constitució, així com el dret de participació 
política.

El jutjat imposa les costes a l’Ajuntament. “Ara, haurem 
de pagar per la voluntat de retallar la llibertat per part 
del govern”.

PÀG. SEGÜENT >



L’Ajuntament de Ròtova i la Diputació de València han 
signat un conveni singular que ascendeix a 120.000 €, 
amb què es preveu construir 2 pistes de pàdel, vestua-
ris i un quiosquet, a una parcel·la del polígon industrial 
(lluny del poliesportiu).
Des de Compromís per Ròtova, hem demanat que 
s’estudie la modificació del projecte per contruir una 
pista de pàdel i una de frontó. A més, demanen que se 
situe junt al poliesportiu. “És important tenir una visió 
ordenada d’on situem les infraestructures que creem 
al municipi. Per això, primer que res, demanem situar 
estes noves pistes junt al camp de futbol i la piscina. A 
més, tenim una demanda pendent per part de la joven-
tut i la gent, la construcció d’un frontó, des que es va 
enderrocar l’existent en el mateix poliesportiu”.
Esta proposta ens estalviaria haver de contruir uns 
nous vertidors i un nou quiosquet, donat que el polies-
portiu ja compta amb estos serveis. Caldria, no obstant, 

habilitar una parcel·la per a les infrastructures, que 
podria finançar-se precisament amb l’estalvi de la no 
duplicació d’infraestructures.
Demanem que el disseny de les infraestructures del 
municipi responguen a una visió més ampla, és a dir, 
sense haver d’estar pendents de les cites electorals. 
Cal tindre en compte, a més, que a estes hores encara 
resta per acabar l’edifici multiusos del poliesportiu 
(i, per això, el govern municipal va haver d’adquirir un 
xiringuito per donar servei a la piscina i el camp de 
futbol). Caldria anar acabant projectes, anar coordi-
nant-los i fent-los complementaris.
El fet que estiguem parlant d’un conveni singular amb 
la Diputació i no d’una subvenció amb unes bases 
dissenyades per a un fi concret ens ha de permetre mo-
dificar el projecte, atentent a les demandes del veïnat i 
a una millor planificació.

Compromís sol·licita que es realitze una millor planificació de les ins-
tal·lacions esportives
Compromís sol·licita comptar amb un frontó i una pista de pàdel.

El Jutjat del Contenciós Administratiu núm. 4 de Valèn-
cia ha dictat sentència i “ha estimat el recurs con-
tenciós-administratiu interposat per Compromís per 
Ròtova contra la decisió de l’Alcalde de l’Ajuntament 
de Ròtova, presa a l’inici de la sessió del ple celebrat el 
3 març de 2014, de no permetre la gravació dels plens 
amb suport audiovisual. La jutgessa declara vulnerat 
per aquesta decisió de l’Alcalde el contingut essencial 
dels drets reconeguts en els articles 20 i 23 de la Cons-
titució. A més, s’imposen les costes a l’Administració 
demandada”.
En les al·legacions de la Fiscalia Provincial de València 
prèvies, també s’estimaren la demanda i la nul·litat de 
la denegació de gravar els plens.
La sentència reconeix la vulneració del dret fonamen-
tal de comunicar i rebre informació contemplat a l’arti-
cle 20 de la Constitució, així com el dret de participació 
política. Estem satisfets amb la sentència, ja que, tal 
com déiem, els drets fonamentals de les persones no 
poden anul·lar-se per la majoria d’un ple, tal com hem 
insistit al llarg de la legislatura. És una llàstima que 
hàgem d’arribar a este punt per tal que este govern res-

pecte els drets del veïnat i dels seus representants; i 
que, encara, es gaste els diners del municipi per defen-
sar una acció que coarta la llibertat. La sentència recull 
una nombrosa jurisprudència, de la qual era coneixedor 
l’equip de govern, ja que Compromís la hi va aportar, en 
les sol·licituds de gravació dels plens. Ho hem intentat 
de moltes maneres i durant molt de temps: per registre 
d’entrada, amb mocions… Amb la sentència, retornem 
a l’Ajuntament una normalitat democràtica que ens 
havien llevat.
La sentència explicita que “la prohibició no va ser 
acordada per salvaguardar l’ordre públic ni els drets 
d’intimitat personal o de l’honor dels ciutadans; per la 
qual cosa, al fil de la copiosa jurisprudència existent, i 
en sintonia amb el manifestat pel ministeri fiscal, cal 
entendre que Compromís va veure retallat el seu dret 
a captar lliurement informació del ple, el contingut del 
qual era d’evident interés públic, per a posteriorment 
poder difondre en la tasca de càrrecs públics represen-
tatius electes, i com a projecció del dret constitucional 
de participació política dels ciutadans en els assump-
tes públics, com ho marca l’article 23 de la Constitució”.



Com suposem que sabran, des de Compromís per 
Ròtova vam demanar la setmana passada el cessa-
ment de les responsabilitats que ostenta la regidora 
d’Economia i Hisenda i Personal, i tresorera (així com 
la renúncia a l’acta com a representant del grup popu-
lar), per exhibir, per acció o consentiment, una bandera 
franquista de grans dimensions des del balcó de casa 
durant alguns dies.
Durant tot este temps he pensat que el fet seria el que 
més em podria impressionar d’este govern. Però no. El 
govern popular de Ròtova té la capacitat de sorpren-
dre’ns setmana rere setmana i, per a l’últim ple, ens en 
tenia una ben preparada.
Davant dels arguments de la regidora (que es fa públic 
un assumpte particular, que es tracta un assumpte 
d’un domicili i que, si hi havia alguna cosa que havia 
molestat, calia haver-ho dit abans), poca cosa a dir. Es 
tracta de l’exhibició d’un símbol franquista, per acció o 
consentiment, des del balcó de casa -ningú va entrar 
a casa per veure què hi havia; és una exhibició de cara 
a l’exterior- per part d’un representant públic. I, final-
ment, no és que siga un acte que “molesta” -no hi ha 
estètica pel mig-, és senzillament un acte que no po-
dem consentir en un representant públic (són persones 
públiques; igual que quan parlàvem de la prohibició de 
gravar els plens -un acte públic també-, sembla que no 
ho entenen).
Val a dir, com demostren les dos notes que hem fet 
públiques, que sempre ens hem centrat en el fet i no en 
la persona. El tractament, per part de Compromís, ha 
estat rigorós i respectuós.
Però el PP degué pensar que la millor defensa és un 
bon atac i, a banda de desvincular de l’acció a la regi-
dora, ens van acusar de males formes, d’assenyalar a 
persones (“fascisme és assenyalar a les persones”, ens 
va amollar el portaveu popular), de jugar amb la prem-
sa… I ens van assegurar que en el PP no es permeten 
estes exhibicions (com no es demostra amb els zero 
expedients mostrats a membres populars en munici-
pis com Gandia, Canals o Xàtiva, els darrers mesos per 
fets similars), i que tenien una majoria que els donava 
suport. Per acabar, i no és broma, el portaveu popular 
va demanar la meua dimissió.
L’alcalde també s’hi va sumar a esta petició. Amb el 
mòbil a la mà, ens mostrava una fotografia treta d’in-
ternet, on jo apareixia a una manifestació a la plaça de 
l’Ajuntament de Gandia, on vam demanar que la ciuta-

dania decidira si volia una monarquia o una república. 
Segons ell, anava amb una bandera republicana, una 
quatribarrada i una estrelada. I es va coronar amb la 
frase: si vosté demana la dimissió d’una regidora per 
exhibir la bandera franquista jo li la demane per exhi-
bir-se amb totes estes banderes inconstitucionals. No 
podia creure el que estava escoltant. Més enllà de la 
bandera que duguera -adjudique’m la que més li con-
vinga, tal com li vaig dir-, vaig entendre que ni l’alcalde 
ni el PP (i probablement la gent que ens escoltava) no 
havien entés res.
No discutíem de banderes ni tan sols dels matisos de 
cap constitució. Però fallava alguna cosa: allà va que-
dar ben evident que no diferenciaven allò constitucio-
nal i anticonstitucional i, el més greu, la defensa d’allò 
democràtic i d’allò antidemocràtic. Perquè s’havia 
exhibit un símbol que anava més enllà de la diferèn-
cia ideològica: un símbol que significava precisament 
acabar amb el que estàvem fent allà mateix: que els 
representants elegits pel poble pogueren estar deba-
tent a un ple, en presència de la ciutadania. Significava 
promocionar el final de la democràcia. D’això es tracta-
va, poca broma.
El final del ple va ser per a recordar-lo, per a no tornar 
a repetir-lo: des del públic, lliçons d’història amb aire 
revisionista, històries de les banderes… I frases com 
“ustedes han prometido el cargo en una constitución 
auspiciada con ese escudo”; “con dos cojones”, com van 
cloncloure. Poca broma.
A pesar de tot, del muntatge, dels torns preparats, de 
les increpacions; a pesar de tot això, vam utilitzar la 
pedagogia, de manera contundent però serena. Potser 
vam cridar menys, potser n’érem menys en vots, però 
ací cadascú s’ha retratat i humilment crec que hem 
guanyat com havíem de fer-ho: raonant. El següent pas 
és fer-ho, evidentment, a les urnes. I per això caldrà 
molta més faena i molta més pedagogia. Perquè, d’inici, 
no podem tindre un govern que tape i excuse accions 
com estes. No podem permetre que Ròtova retrocedis-
ca 40 anys ni passe com si res l’exhibició d’una bandera 
franquista per part d’un membre del govern. Solament 
és un motiu més per apostar pel canvi; un motiu més 
que se suma al sac que anem acumulant tots estos 
anys. Solament és un motiu que ens espenta a conti-
nuar de manera decidida, perquè el repte s’ho val. Val, o 
no, la pena treballar per canviar este panorama?

Franquisme, 
poca broma!
Compromís demanà el 
cessament de la 
regidora que exhibí una 
bandera franquista
Jordi Puig



Esperem que hàgeu pas-
sat unes bones festes i 
felicitem les comissions i 
el veïnat pel treball rea-
litzat durant tot l’any. Des 
de Compromís continuem 
treballant dia a dia i vos 
animem a enviar-nos les 
vostres propostes i sugge-
riments de millora per a les 
festes.

Les vostres idees, per a les festes

Més treball i més Compromís

“Conselleria torna a convocar tard les ajudes. Caldria 
una resolució des del mes de març”.
“Sense les ajudes, hi ha ajuntaments com el nostre 
que no s’han fet avant per a dur a terme el voluntariat a 
l’estiu”.
Compromís per Ròtova demanarà, mitjançant els seus 
representants a les Corts, que la Conselleria de Gover-
nació resolga les subvencions destinades al voluntariat 
ambiental de prevenció d’incendis amb temps suficient 
perquè els ajuntaments puguen planificar i executar 
les accions sobre el territori.

Compromís demana que la Generali-
tat resolga les ajudes al voluntariat 
ambiental amb temps suficient

El Consell Agrari aprova la creació 
d’un banc de terres

El Consell Agrari va aprovar el passat març dur enda-
vant el banc de terres proposat per Compromís. En 
aquest cas, però, la iniciativa no tindrà cap ordenança 
-com proposàvem- sinó que serà un registre informal 
per posar en contacte la propietat de parcel·les no cul-
tivades i les persones que volen treballar-les.
Des de Compromís, així i tot, esperem que se li puga 
donar recorregut a la iniciativa, i que siga útil per recu-
perar les terres que s’han deixat de cultivar i per donar 
una oportunitat a les persones que es volen incorpo-
rar a cultivar. Ens preocupa que la informació no haja 
arribat a la gent. Així i tot, la iniciativa s’anunciarà a la 
pàgina web i la gent interessada podrà demanar més 
informació els divendres a la tècnica agrícola.

Les persones interessades han de demanar més 
informació els divendres a la tècnica agrícola.

Compromís es felicita pel fracciona-
ment en el pagament
Des de Compromís proposàrem el març de 2012 que es 
dividira el pagament de l’IBI en 2 vegades a l’any.
Des del PP ens indicaren que no calia fer-ho perquè 
existeixen mecanismes per a les persones que no 
puguen pagar-ho: amb un informe de serveis socials, es 
podia fraccionar. Este any ja és realitat.

Una vegada més, ens adrecem a vosaltres des de 
l'InfoCompromís, casa acasa, amb la voluntat de poder 
informar del que passa al municipi i a l'Ajuntament. 
Dia a dia podeu trobar les propostes i la tasca de Com-
promís a la web (rotova.compromis.ws). Sabem, però, 
de la importància de mantenir el contacte amb totes i 
tots vosaltres; sabem que no arribem tantes vegades 
com voldríem, i que hem de treballar-ho més. 
Des d'ací volem agrair les propostes i queixes que ens 
feu arribar, i que cada mes fem arribar al ple. Estem 
treballant de valent per dur-ne endavant més. I vos 
animem perquè ens feu arribar més propostes i sugge-
riments, bé personalment, bé a través de la xarxa, o bé 
en actes com el que celebrarem el proper 30 de setem-
bre a la plaça Major, amb la presència de Mònica Oltra.

Hem de continuar el treball, sense cap dubte; i també 
hem de mirar al futur i pensar de manera global quin 
municipi volem; a esta reflexió també volem convi-
dar-vos.
Per a dur-la a terme, per fer possible una millor pla-
nificació del poble, per canviar les maneres que s'han 
utilitzat fins ara, per fer més proper l'Ajuntament i per 
fer una política de baix cap a dalt, calen més mans. No 
ens cauen els anells de dir-ho. Totes i tots nosaltres 
ens hem d'implicar de valent en el futur del poble i 
en un canvi que creiem possible; i que ho ha de ser, 
necessàriament.
Per això, et convidem a sumar des de la base. Et convi-
dem a fer-ho realitat.


